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P R O T O K Ó Ł  Nr   IX / 2015 
 

z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  27 maja   2015r. 
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 
kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.15.02 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad 
c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 24 kwietnia i 13 maja 2015r. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 24 kwietnia i 13 
maja 2015r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014r.: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Zblewo za 2014r. oraz 
sprawozdania finansowego za 2014r, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu gminy Zblewo za 2014r. 

c) dyskusja 
d) podjęcie uchwały. 

    5.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zblewo absolutorium z tytułu   
          wykonania budżetu za 2014r.:  
                  a)   przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zblewo w sprawie 
                       udzielenia Wójtowi Gminy Zblewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
                       gminy za rok 2014, 
                  b)   przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w  
                        sprawie   opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zblewo, 
                  c)   przedstawienie opinii pozostałych Komisji Stałych Rady Gminy, 
                  d)   zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego, 
                   e)   dyskusja, 
                   f)    podjęcie uchwały. 

6. Ocena sytuacji w rolnictwie – przedstawienie stanowiska Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 
Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 

7. Rozpatrzenie skargi na działalność  kierownika i pracownika GOPS. 
8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
9. Wolne wnioski i zakończenie.  

 

Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  IX sesję Rady Gminy Zblewo. Powitał 
Radnych Rady Gminy, Wójta Gminy p.Artura Herold, Sekretarza Gminy p.Daniela Szpręga,  Skarbnik 
Gminy p.Hannę Puttkammer, sołtysów, Radnych Rady Powiatu: p.Henryka Świadka i p. Ryszarda 
Gumińskiego., kierowników jednostek organizacyjnych gminy, dyrektorów szkół i przedszkoli, szefową 
promocji p.Elżbietę Glaza, kierownika GOSP, kierowników referatu organizacyjnego i rozwoju 
gospodarczego, sołtysów i publiczność. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna, gdyż obecnych jest 13 Radnych 
na stan Rady 15. 
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Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poinformował,  że dzisiejsza sesja jest sesją absolutoryjną , 
a ponadto 27 maja przypada 25- lecie samorządności w Polsce oraz dzień pracownika 
samorządowego.  Z tej okazji Przewodniczący Rady Gminy złożył od Rady Gminy życzenia dla 
wszystkich pracowników samorządowych od szczebla najwyższego do najniższego.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał również gratulacje od Marszałka Senatu Rzeczypospolitej 
Polskiej Bogdana Borusewicza  z okazji ćwierćwiecza odrodzenia samorządu terytorialnego. List w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
W dalszej części sesji Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że porządek sesji został Radnym 
dostarczony i zapytał, czy są uwagi do tego porządku? 
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w 
sprawie zmiany nazwy Gminnego Ośrodka Kultury im. Małgorzaty  Hillar w Zblewie na Gminny 
Ośrodek Kultury i Sportu im. Małgorzaty Hillar w Zblewie oraz zmiany jego statutu, gdyż ten statut 
powinien być jeszcze zmieniony i na kolejnej sesji będzie ta uchwała podjęta. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  wpłynęła skarga na kierownika i pracownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, a jest to prerogatywa Rady Gminy i  zwrócił się z prośbą o 
wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku sesji: „Rozpatrzenie skargi na działalność kierownika 
i pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej”. 
Adwokat p.Adam Gautier wyjaśnił, że na rozpatrzenie skargi jest jeden miesiąc i  zgodnie z k.p.a. jest 
to kompetencja Rady Gminy.    
Za przyjęciem zgłoszonych zmian do porządku  obrad głosowali wszyscy Radni. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokoły z dwóch ostatnich sesji odbytych w dniach 
24 kwietnia i 13 maja br. były do wglądu w biurze Rady i zapytał, czy Radni życzą sobie odczytanie 
tych  protokołów. Radni takiej woli nie wyrazili. 
 
Ad.2 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 24 kwietnia i 13 maja 
2015r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Informacje w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny w/w informacje otrzymali, a Wójt Gminy uzupełnił je tylko o wydarzenia, które miały miejsce w 
ostatnim czasie.  
 
Ad.3 
Interpelacje i wnioski Radnych.  
Radna p.S.Cherek  złożyła pisemne  wnioski w sprawie: 

a) przygotowania projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 
dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie środowiska i gospodarce wodnej oraz 
sposobu  jej rozliczania ze  środków  budżetu gminy ( dotacja celowa na budowę studni 
wierconych) 

b) przygotowanie projektu uchwały  stwierdzającej, że świetlice środowiskowe działające w 
gminie Zblewo są placówkami wsparcia dziennego dla dzieci i młodzieży. 

Wnioski w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.K.Niemczyk  odczytał pisemny wniosek rodziców  w sprawie rozbudowy  budynku 
przedszkola publicznego przy ul. Gajowej w Pinczynie poparty podpisami wielu mieszkańców 
Pinczyna.   
Wniosek wraz załącznikami w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Radny p.S. Fojut przypomniał, że na poprzedniej sesji zgłaszał wniosek, żeby od mostu w kierunku 
Karolewa wybudować chodnik i zapytał, czy coś wiadomo na ten temat? Następnie Radny zgłosił 
wniosek o przedłużenie chodnika z Piesienicy do skrzyżowania ( około 150m). Radny poparł również 
wniosek Radnych w sprawie rozbudowy przedszkola w Pinczynie. 
Radny p.M.Drawski zgłosił wniosek o wybudowanie chodnika  od p.Kolant w stronę  „Biedronki” w 
Zblewie i zapytał czy jest możliwość wykonania przejścia dla pieszych na ul.Kościerskiej na przeciw 
„Medyka”?. Radny poinformował także, że woda z wodociągu jest niesmaczna i coś trzeba z tym 
zrobić.  
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Radny p.J. Czubek zgłosił po raz kolejny wniosek o zmianę wejścia do biblioteki ( chaty podcieniowej), 
o zmianę lokalizacji wejścia i zejścia (poszerzenie chodnika). 
Radny p.K. Surówka zapytał, czy temat zgłoszony na zebraniu wiejskim odnośnie postawienia znaku 
przez jedną rolniczkę jest już przekazany do Powiatu? 
Radny p.R.Skrzypczak poprosił o sprawdzenie sygnału mieszkańców, gdyż prawdopodobnie w okolicy 
pojawiło się bardzo dużo szczurów. 
Radny p.M.Jankowski na prośbę sołtysa wsi Białachowo poinformował, że zostały podjęte kroki  o 
wyłożenie kostką części gruntu przy pętli autobusowej w Białachowie, ma nastąpić wymiana gruntu i 
zakrzywienie terenu oraz wybudowanie ogrodzenia odgradzającego plac zabaw od bagienka  i 
zapytał, kto obecnie zajmuje się tą sprawą za p.Jurka Scharmacha i na jakiem etapie realizacji jest ta 
inicjatywa? Radny poinformował również, że kolejną  prośbą sołtysa jest ustawienie stojaka na rowery 
przy świetlicy wiejskiej w Białachowie i montaż huśtawki na obecnym placu zabaw. 
Następnie  Radny p.K. Jankowski zgłosił   wniosek  o ustawienie stojaka na rowery w okolicy 
przystanku, z którego dzieci  dojeżdżają do szkół, oraz o ustawienie lustra naprzeciw wyjazdu z 
„Biedronki”, gdyż jest ograniczona widoczność na ul. Kościerską od strony poczty. 
Radny p.M.Reszka   poinformował, że nie ma nic przeciwko rozbudowie przedszkola w Pinczynie, ale 
dla dzieci z terenu Kleszczewa, Semlina, Wałdówka, Lipiej Góry należałoby zabezpieczyć przedszkole 
na terenie Kleszczewa, a nie dopuścić do tego,  żeby dojeżdżały kilka kilometrów do Pinczyna. 
Radna p.S.Cherek poprosiła o naprawienie zniszczonego lustra naprzeciw istniejących barierek 
ochronnych w Semlinie oraz o wykonanie obiecanych dodatkowych barierek ochronnych. 
 
Ad.4       
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014r. 
a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Zblewo za 2014r. oraz sprawozdania 
finansowego za 2014r.: 
Radni materiały z wykonania budżetu otrzymali wcześniej. Szczegółowo  wykonanie budżetu zostało 
omówione na posiedzeniach komisji. 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu gminy Zblewo za 2014r. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał Uchwałę Nr 061/g291/R/II/15 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  z dnia 30 marca 2015r. opiniującą pozytywnie 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Zblewo za 2014r. Uchwała w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Godz. 15.39 – doszedł Radny p. Maciej Miksza 
c)dyskusja: 
Radni nie zabierali głosu w tej sprawie. 
d) podjęcie uchwały: 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych ( na moment głosowania salę opuścił Radny p.M. 
Reszka ). 
Uchwała Nr IX/44/2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014r. w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zblewo absolutorium z tytułu  wykonania 
budżetu za 2014r.: 
a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zblewo w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Zblewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2014: 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p.Kamil Niemczyk  odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy w Zblewie w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zblewo absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Gminy za 2014r. Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. Komisja ( 3 głosy za )   
wystąpiła do Rady Gminy Zblewo z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zblewo za 
2014r. 
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b)   przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie   opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zblewo: 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał Uchwałę Nr 101/g291/A/II/15 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 12 maja 2015r. opiniującą  pozytywnie  wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Zblewie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zblewo z tytułu 
wykonania budżetu za 2014r.  Uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu. 
c)   przedstawienie opinii pozostałych Komisji Stałych Rady Gminy: 
Opinię  Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
Opinię  Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek. 
Opinię  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Opinie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wszystkie Komisje pozytywnie oceniły  wykonanie budżetu gminy w 2014r. 
d)   zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego: 
Z informacją o stanie mienia komunalnego Radni zapoznali się na posiedzeniu wspólnym   Komisji. 
Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
e)  dyskusja: 
Radni nie zabierali głosu w tej sprawie. 
f)  podjęcie uchwały: 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 Radnych. 
Uchwała Nr IX/45/2015  w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zblewo absolutorium z tytułu  wykonania 
budżetu za 2014r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.6 
Ocena sytuacji w rolnictwie. 
Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. Stanowi ono załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że stan sytuacji w  rolnictwie nie jest ciekawy, nie napawa 
optymizmem. Od wielu lat ta rentowność w tym dziale gospodarki jest na pewno niesatysfakcjonująca 
prowadzących działalność rolniczą. Niestety realia runku nie tylko polskiego powodują to, że 
rentowność  tej działalności jest bardzo niska, a często ujemna.  Rada przygotowaną informację  na 
temat sytuacji w rolnictwie przygotowaną przez p.Henryka Świadka może przyjąć. 
p.H.Świadek Radny Rady Powiatu Starogardzkiego  potwierdził, że sytuacja jest bardzo trudna, a 
wręcz katastrofalna i trwa już ponad rok. Cena żywca dzisiaj kształtuje się od 3,50 zł do 4,80 zł netto i 
jest to poniżej opłacalności. To nie jest tak, że rolnicy dokładają tylko rezygnują z produkcji. W gminie 
Zblewo 60% produkcji to był żywiec wieprzowy i nie jest tak, że wszyscy teraz przestawią się na 
produkcję roślinna.  Dodał, że nie ma radykalnej zmiany w opłacalności hodowli  bydła. 
Ponadto p.H.Świadek poinformował również, że odnośnie chodnika w Karolewie zostanie 
przeprowadzona wizja  w terenie, czy jest możliwość wybudowania chodnika po lewej stronie bariery 
w stronę Karolewa. Jeżeli taka możliwość będzie to przy wspólnym finansowaniu Starostwa i Urzędu 
Gminy ten chodnik powstanie. 
 
Ad.7 
Rozpatrzenie skargi na działalność  kierownika i pracownika GOPS. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że wpłynęła skarga do Pana Wójta i została przekazana do 
Rady Gminy na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i pracownika tegoż 
ośrodka. Na wczorajszym wspólnym posiedzeniu trzech Komisji. Radni tę skargę rozpatrywali i w 
związku z czym staje to na sesji. Wczorajsze postanowienia Komisji sprowadzają  się do tego, że 
Rada Gminy tą skargę odrzuca jako bezzasadną.  
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Adwokat p.Adam Gautier dodał, że przedmiotem skargi  były zastrzeżenia tej Pani  dotyczące opinii 
złożonej przez kierownika   GOPS w toku postępowania sądowego. Istotą tutaj jest to, że nie jest 
kompetencją Rady, ani Wójta ingerowanie w postępowanie sądowe i kompetencje organów ścigania i 
prokuratury. Zostało bardzo szczegółowo zbadane całe   postępowanie, które zostało przeprowadzone 
odnośnie tej skargi. Zachowanie kierownika GOPS były jak najbardziej prawidłowe, że zawiadomił 
organy ścigania, natomiast co się tyczy samego postępowania sądowego to stronie postępowania 
przysługują odpowiednie środki prawne jeżeli kwestionuje opinię wydaną w sprawie. Strona 
postępowania winna w toki postępowania sądowego składać wniosek o to, aby przeprowadzono 
dowód z innej opinii bądź też złożyć środek zaskarżenia w postępowaniu sądowym. W sytuacji, kiedy 
takie środki nie wpłynęły postępowanie zakończyło się prawomocnie, a w konsekwencji brak jest 
podstaw do tego, aby opinię wydaną przez kierownika GOPS  kwestionować. Nie jest to kompetencja 
Rady Gminy, po bardzo gruntownym zbadaniu sprawy, skargę uznano za bezzasadną.   
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej odczytał Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
odczytał Radny p.J. Czubek. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów odczytał Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr IX/46/2015  w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika i pracownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.8 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
p.R.Gollus poinformowała, że uchwała odnośnie świetlic środowiskowych zostanie przygotowana, bo 
uchwała taka otworzy drogę do ściągania środków w przyszłości. Został złożony wniosek o chodnik w 
Karolewie od mostu i będziemy tą sprawę pilotować  i uzgadniać z Zarządem  Dróg Powiatowych. 
Chodnik  od Piesienicy do skrzyżowania to jest nowa sprawa i trzeba ją rozpatrzyć. Ul.Młyńska to jest 
też nowa sprawa i będziemy ją rozpatrywać. Tak samo jak przejście koło „Medyka”  i zamontowanie 
lustra. Jeśli chodzi o wejście do  Chaty Podcieniowej to jutro spotyka się p.Pałubicki z wykonawcą i 
prawdopodobnie na początku czerwca będzie wykonawstwo.  Odnośnie znaku drogowego w 
Radziejewie to Pani sołtys dostała odpowiedź  ze Starostwa Powiatowego takiej treści, że „Komisja 
nie wyraziła zgody na ustawienie znaków  „ Zwierzęta gospodarskie” przy drodze powiatowej  nr 
2704G w Radziejewie. 
Radny p.K. Surówka wtrącił, że tam już jedno potrącenie zwierzęcia było i jak dojdzie do jakiejś 
tragedii to kto się pod tym podpisze? 
p.R.Gollus dodał, że były załatwiane  wnioski w sprawie progów zwalniających na ul. Szkolnej w 
Borzechowie i też został odrzucony przez Powiat i komisja nie zgodziła się także na wykonanie 
przejścia dla pieszych na drodze powiatowej w Semlinie. Jeśli chodzi o ogrodzenie i kostkę w 
Białachowie to będą zapytania ofertowe i w jak najszybszym czasie będziemy to realizowali, po 
załatwieniu spraw przetargowych.  
Wójt Gminy poinformował, że wnioski Radnej Pani Stanisławy Cherek są jak najbardziej zasadne, 
pomoc merytoryczna musi być jak najbardziej. Są dwie naglące sprawy odnośnie wody,  u państwa 
Lewandowskich w Pinczynie i w Zawadzie. To trzeba załatwić od zaraz. Jest to jednak teren prywatny 
i trzeba do tego umiejętnie podejść. Jak tę sprawę przekazałem kierownikowi Zakładu Komunalnego, 
bo w przypadku państwa Lewandowskich wystarczy tylko tę studnię pogłębić i nie jest to duży koszt.  
p.J.Mańsk – kierownik Zakładu Komunalnego odnośnie Zawady powiedział, że wykonawca z 
Borzechowa może tam wejść najwcześniej pod koniec czerwca. Miejsce przecięcia żył wodnych jest 
ustalone.  
Wójt Gminy dodał, że temat dzieci jest tematem przewodnim, ale musimy do tego zagadnienia  
podejść ogólnie. Jest przedszkole w Zblewie i w Pinczynie i jestem za tym, żeby realizować projekty 
jeśli jest możliwość dofinansowania. 
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p.D.Szpręga wyjaśnił, że edukacja przedszkolna będzie jednym z głównych priorytetów dotyczących 
edukacji, jest to działanie 3.1, tylko trzeba zwrócić uwagę na to, co będzie kosztem kwalifikowalnym. 
W tej chwili jeśli chodzi o koszty kwalifikowalne to oczywiście są zapisane jeśli chodzi o wydatki 
inwestycyjne: adaptacja i remont pomieszczeń. Tutaj w tym typie projektów nie ma budowy od 
podstaw. Dlatego nad tym tematem trzeba bezie się jeszcze pochylić i rzeczywiście wejść bardziej w 
szczegóły. To nad czym dzisiaj musimy się również pochylić to to, że będą preferowane projekty, które 
będą w partnerstwie, czyli  np. gmina Zblewo w partnerstwie z inną gminą, czy powiatem, czy jakimiś 
stowarzyszeniami.  Będziemy  nad tym pracować.  
Wójt Gminy stwierdził, że argumentacja ta jest jak najbardziej zasadna i jest za tym, aby taki projekt 
powstał, chociaż jest to pewnego rodzaju ryzyko.  Projekt jest ważny dla lata, ale sprawdzimy 
wszystkie za i przeciw. Te wszystkie argumenty przedstawione przez Radnego p.Kamila do nas 
przemawiają i to rozważymy. 
Radny p.K.Niemczyk zauważył, że jest to proces konkursowy i nie ukrywajmy, kto pierwszy ten lepszy. 
p.D.Szpręga dodał, że pierwszy nabór będzie w roku 2016, ale trzeba już działać. 
Wójt Gminy odnośnie wszystkich inwestycji poinformował, że jest dużo wniosków i dużo dodatkowych 
inwestycji, które miałyby być  realizowane. Część wniosków była wcześniej zgłaszana. Do tego tematu 
podszedłbym w ten sposób, że jak będą dodatkowe środki to spotkamy się i podejmujemy decyzje 
odnośnie spraw dodatkowych do realizacji. Sprawa zamontowania huśtawki to nie jest duży problem. 
Temat bezpieczeństwa przy „Biedronce” i ustawienie tam lustra jest jak najbardziej wskazany i w to 
wchodzimy. Sprawą szczurów też się  zajmiemy. 
p.J.Mańsk odnośnie złej jakości wody  poinformował, że wszystkie hydrofornie i ujęcia wody są 
systematycznie monitorowane przez Sanepid i jakość wody normatywnie jest przyjęta. Odnośnie 
śmierdzącej wody  w tych punktach gdzie sprawdzaliśmy to była ciepła woda, gdzie przeprowadzano 
wymiany kotłów na niskotemperaturowe i stąd brały się te zapachy. 
 
Ad.9  
Wolne wnioski i zakończenie. 
Radny p.M.Miksza zapytał kiedy będzie realizowany chodnik przy ul.Pałubińskiej do ul.Nowodworskiej 
i w jakiej długości będzie on wykonywany? 
Wójt Gminy odpowiedział, że jutro odbędzie się zebranie w sołectwie Pinczyn w którym będzie 
uczestniczył i tam przedstawi informacje odnośnie inwestycji. Termin wykonania chodnika na pewno 
się przesunie z racji technicznych, bo miało być wykonywane bez pozwolenia na budowę, a chcemy 
żeby to pozwolenie było.  
p.H.Miotk  odnosząc się do skargi, którą złożyła na kierownika i pracownika GOPS powiedziała, że wie 
o tym, że było dużo więcej skarg i nie wiem co się z  nimi stało. Nawet od Pana Wójta wiem, że było 
więcej skarg  i  nie wiem czy zostały zamiecione pod dywan, czy coś się z nimi stało. Wiem, że jest 
dużo, dużo więcej i się dziwię.  Wysoka Rado skąd mieliście informacje na temat, żeby uznać  że jest 
skarga bezzasadna? O żadne wiadomości nikt nie pytał, o żadną dokumentację, tylko stronniczo. W 
ogóle stronniczo sprawa jest załatwiana, bo mnie jako poszkodowanej nie proszono o żadną 
dokumentację, o żadne rozmowy żeby cokolwiek się dowiedzieć. To jest wszystko zrobione zaocznie. 
Jak można taką decyzję podjąć. Jest bardzo dużo osób poszkodowanych o ile mi wiadomo. Tylko my 
zbierzemy siły, nie zostaniemy tutaj i tylko  wyłącznie tutaj na skali Urzędu Gminy, bo to co się dzieje 
w tej chwili w opiece społecznej to  jest nie do pojęcia. To tylko, przepraszam  żeby się ktoś nie 
obraził,  do tego się znosi, że wziąć sznur i iść do lasu. Osoba już nie żyjąca w ubiegłym roku bardzo 
dużo  mi opowiadała, prosiła, mówi kobieto ty nie idź do opieki, bo ci w życiu  nie pomogą. Dziś już nie 
żyje i  naprawdę popełniła samobójstwo, bo nie  miała  znikąd pomocy, wręcz przeciwnie, szkodzono, 
zniszczono tak jak dzisiaj mnie, bo taka jest prawda. Jest bardzo arogancja,  taka jest arogancja w 
opiece społecznej. Przeczytałam sobie statuty, nie wiem  w Zblewie nie ma statutu jaki powinien  być 
pracownik, kierownik. Dużo pisze o statutach, zblewski  statut jest straszny, nawet nie można się z 
niego dowiedzieć jaki musi być pracownik, jak ma funkcjonować. Dużo rzeczy się dowiedziałam z 
innych statutów właśnie jaki ma być pracownik  i jak ma funkcjonować. Naprawdę jeszcze raz dziwię 
się, że Radni, nie wiem skąd to się wzięło i jak  można bezzasadnie skargę rozpatrzyć jak się nic nie 
wie, dosłownie się nic nie wie, tylko stronniczo. Cały czas mówię  o tym, że to jest stronnicza  w tej 
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chwili inicjatywa całej Rady. Podejrzewam,  że gro ludzi  chodzi i wiem, bo rozmawiam, nie mówią 
tylko lekko tylko głośno. Tyle co nas jest tutaj każdemu można łatkę przyłożyć, ale podejrzewam że  
niektórym łatę można, żeby nie obrazić nikogo, bo  zniszczyć kogoś, pomówić i opisać jeszcze to jest 
straszne, bez konsultacji, poza plecami. Jak można takie stanowisko postawić i rodzinę. Gdybym nie 
miała dla kogo żyć  to nie wiem, czym by to się skończyło.  Dzięki właśnie Pani Kierownik i 
pracownikowi GOPS, bo są tacy bardzo przyjaźni dla ludzi, że aż nikt nie chce iść. Aż przykro słuchać, 
na cmentarzu, w biedronce, gdzie by nie patrzeć  człowiek rozmawia tylko o GOPS. Mówią niech ktoś 
to ruszy, niech ktoś coś  z tym zrobi. Wcześniej nie wierzyłam w to, dopóki moja noga tam nie stanęła, 
bo musiałam wejść, bo myślałam  że uzyskam pomocy a jak widzę  dużo straciłam, bardzo dużo 
straciłam i nie wiem, czy pójdzie to odzyskać.  Tak jak tu stoję i  mówię, nie pozostaniemy na tym    
będzie telewizja, będzie radio, będą  media. Nie straszę, nie wiem jak się wytłumaczą Radni, skąd to 
wzięli i jaki  wiadomości, bo ja moje papiery ma  w torbie i  nikt mnie nie pytał, jedynie  Pan 
Przewodniczący przeczytał, to mogę powiedzieć, bo z Nim się podzieliłam wiadomościami. A poza 
tym nikt i jak można powiedzieć bezzasadnie pytam się.  Jak wszystkie uchwały tak będą 
podejmowane  to życzę wszystkiego dobrego. 
Adwokat p.Adam Gautier wyjaśnił, że nie leży w kompetencji Rady Gminy polemika z prawomocnymi 
rozstrzygnięciami sądu i organów ścigania w postaci prokuratury, stąd też na podstawie tych 
dokumentów, tych orzeczeń niezwisłych organów państwowych sądownictwa polskiego Rada Gminy 
Zblewo  nie jest kompetentna, żeby móc ingerować w treść tych rozstrzygnięć. Jeżeli  wyczerpała Pani 
drogę przysługującą przed sądem  to niestety ale Rada nic w takiej sytuacji podjąć nie mogła. 
p.H.Miotk dodała, że właśnie zaważyło to na opinii sądu, opinia opieki społecznej zaważyła na opinii 
sądu. Możemy się spotkać i porozmawiać z panem mecenasem i Pan to stwierdzi, bo Pan jest nie w 
temacie   tak jak słychać z Pana wypowiedzi.  
Adwokat p.Adam Gautier powiedział, że zgodnie z kodeksem postępowania administracyjnego w toku 
postepowania sądowego składać odpowiednie wnioski, złożyć wniosek o drugą opinię.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby ten temat p.,Hania Miotk omówiła z Panem  
mecenasem. 
Radna p. S.Cherek poinformowała, że wczoraj na komisji wstrzymała się od głosu bardzo świadomie 
dlatego, że mogłaby być osobą w jakiś sposób stronniczą, ze względu na własne doświadczenia i nie 
byłaby obiektywna. Dodała, że chciała mieć jasność na ile kompetencje Rady są właściwe w 
rozpatrywaniu tego typu spraw. Tę jasność już ma. Jako człowiek prywatny jest z p.Hanią, jednak jako 
radna więcej już nic w tej chwili nie może.  
p.I. Szulkowska – sołtys wsi Pinczyn  zgłosiła wniosek o zamontowanie stojaków na rowery przy 
Wiejskim Domu Kultury w Pinczynie.  
p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo poinformowała, że  p. Langowscy  zapraszają wszystkich 
chętnych na otwarcie ośrodka w sobotę na godz. 18.00  i w niedzielę od godz. 12.00, 
p.D.Szpręga poinformował, że 13 czerwca w Skórczu odbędą  się  igrzyska LZS i zaprosił Radnych i 
pracowników na te igrzyska oraz o udział w konkurencjach sportowych.  
p.R.Gumiński – sołtys wsi Miradowo zaprosił Radnych i sołtysów  na festyn w Miradowie, który 
odbędzie się z okazji Dnia Dziecka dnia 27 czerwca br. Jednocześnie podziękował za umeblowanie 
świetlicy wiejskiej.  
p.I.Szulkowska - sołtys wsi Pinczyn zaprosiła na festyn, który odbędzie się 20 czerwca w Pinczynie.   
Przewodniczący Rady Gminy zaprosił na uroczystą sesję z okazji 25-lecia samorządu gminy Zblewo, 
która odbędzie się 6 czerwca o godz. 11.00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie.   
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.30, Przewodniczący Rady Gminy zamknął IX Sesję 
Rady Gminy Zblewo. 
 
Protokółowała       Przewodniczący Rady Gminy  
Alicja Zalewska             Leszek Burczyk   
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